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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és beruházási miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány leszavazta a javaslatainkat: honnan lesz 
forrás a Miskolcon található rozsdaövezetek rekultivációjához?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Országgyűlés Fenntartható Fejlődés Bizottsága június 29-én számos, az LMP által benyújtott,
konkrét problémákra és feladatokra reflektáló zöld költségvetési  módosító javaslat  elfogadásáról
szavazott. A módosító indítványokat a bizottság kormánypárti többsége érdemi vita és indokolás
nélkül  utasította  el,  annak ellenére,  hogy Turi-Kovács Béla bizottsági  alelnök úr  az ülés  elején
felszólalásában jelezte, hogy vannak a módosító indítványok között olyanok, amelyeket szívesen
támogatna.  Példaként  a  víziközművekkel  összefüggő  módosítókra  hivatkozott,  azonban  a
költségvetés stabilitására hivatkozva végül az általa is fontosnak tartott javaslatokat végül ő sem
támogatta.

Az egyik ilyen fontos módosító indítványunk a T/152/298. számon elérhető javaslat volt, amely
célja  a  Miskolcon  található  rozsdaövezetek  felszámolásához  szükséges  költségvetési  forrás
biztosítása.

Miskolc első területein az ipari múltból származó rozsdaövezetek helyezkednek el (LKM, DIGÉP
és a Nádasrét), ahol a környezetszennyezés gócait fel kell számolni, rekultivációját mihamarabb el
kell kezdeni. Az LKM és DIGÉP területének a rehabilitációjával a megyeszékhely legértékesebb
ingatlanterületeit lehetne visszaadni az országnak.

A Nádasrét teljes rekultivációjával a város és a környező települések talaj és felszíni víz minőségét
lehetne  rendbe  hozni,  megszüntetni  az  arzén-,  higany-  és  egyéb  nehézfém  szennyezést.  A
rekultiváció  segítségével  egy  az  Avas-hegy  előtt  elterülő  (az  1800-as  években  még  létező)
természetes tavat is helyre lehet állítani, ezáltal emelve Miskolc turisztikai értékét.



 
A rekultiváció  több  száz  munkahelyet  is  teremthetne.  A fent  jelzett  három régió  az  ország  30
legszennyezettebb ipari  roncs  övezetének 3  kiemelkedő régiója,  ami  egy megyeszékhelyen van
jelen. Ezeknek helyreállításával,  mind a város, mind a megye és az egész ország eltörölhetné a
kommunizmus egyik ipari sebének az emlékét.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Miért gondolja úgy a kormány, hogy a fent említett, konkrét problémára megoldást jelentő 
költségvetési módosító javaslat nem elfogadható? Nem tartják elég fontosnak a probléma 
megoldását?

• Az, hogy a Bizottság leszavazta a módosító indítványt, azt jelenti, hogy ennek a 
problémának a megoldására nem lesz elkülönített költségvetési forrás. Kérem, hogy 
válaszában tájékoztasson arról, hogy a betervezett költségvetési forrás hiányában milyen 
módon kívánják orvosolni ezt a problémát!

Előre is köszönöm a válaszát!

Tisztelettel,
 Dr. Keresztes László Lóránt
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